
OPGHranjec Magdalena ð

prijelaz sa konvencionalne na 

ekoloģku poljoprivredu



Povijest OPG-a

uBavljenje poljoprivredom se prenosi generacijama s koljena na 

koljeno

uTata se bavio ratarskom proizvodnjom na konvencionalan nańin

u2008. g. suprug i ja odluńili krenuti sa ekoloģkom proizvodnjom 

u 2013. dobivamo prvi eko certifikat za batat i butternut tikve 



Pońetak nije bio lak (1. dio)

u Otpori starijih ńlanova obitelji koji su mislili da je poljoprivreda bez 

kemije nemoguła misija

u Nedostatak trĥiģta (nepostojanje kratkih opskrbnih lanaca, nepostojanje 

eko odjela voła i povrła u trgovańkim lancima, nije bilo vełeg broja 

malih trgovina specijaliziranih za domałe (eko) proizvode), bitno manja 

svijest kod (potencijalnih) kupaca o vaĥnosti eko hrane



Pońetak nije bio lak (2. dio)

u Nedostatak kvalitetnih i pravovremenih informacija o nańinu proizvodnje, o 

mogułnostima plasmana

u Nedostatak neusporedivo kvalitetnijeg financiranja kroz EU fondove ģto znatno 

olakģava rad i ubrzava razvoj 

u Ali mi smo svejedno bili sretni jer smo uopłe krenuli u to

u Ńak nismo ni znali da łemo dobiti poticaje od Ministarstva poljoprivrede



Ipak smo nastavilié. 

u Svake godine smo dobar dio zarade ulagali u razvoj (edukacije ģirom Lijepe naģe, 

nabavka strojeva za rad na zemlji, iskustva drugih ljudi)

u Uńlanjenje u LAG-ove

u Kreativnost i inovacija su na 1. mjestu ðsvake godine ģirimo paletu proizvoda 

(danas uz butternut tikve imamo bar 5 -6 vrsta batata i heljdu)

u Nasad bazge ðeko certifikacija u prijelaznom razdoblju

u Prilagodbe zahtjevima trĥiģta (paleta proizvoda, pakiranja, dostavaé..)



é. hrabro daljeé.

u Osuvremenili skladiģte za svjeĥu robu

u Uveli nove proizvode (Batatił-eko namaz od batata i TikviłSlatkiłðeko 

namaz od butternut tikve)

u Otvorili mini pogon za proizvodnju sirupa od cvijeta bazge, od vrhova mlade 

koprive i od crnih bobica bazge


